
Eesti Orienteerumisliidu volinike kogu 03.06.2024 koosoleku 

Protokoll 

 

Koosolek toimus esmaspäeval 03.06.2024 kell 19.00 – 21.10 üle veebi 

 

Koosolekul osalesid volinike kogu liikmed (9):  

Sixten Sild, Raul Kudre, Tõnu Lillelaid, Uku-Laur Tali, Toomas Tiivel, Marek Karm, Marili Zimmermann, 

Sander Annus, Koit Kolsar 

Külalistena: EOLi president Aigar Pindmaa, EOLi juhatuse liige Maret Vaher, Annika Rihma 

Puudujaid ei olnud. 

Koosolekut juhatas Toomas Tiivel 

Protokolli koostas Maret Vaher 

 

Päevakord: 

1. Eelmise koosoleku (06.05.2024) protokolli ja ülesannete ülevaatamine 

2. Eesti MV 2025: puuduvad korraldajad.  

3. Toimkondade tegevuskavad ja tegevus, EOLi kodulehele protokollid. 

4. Ülevaade võimalikest uutest EOLi toetajatest, koostöö võimalused. 

5. Koondise rahastamise alused, omavastutuse, -osaluse määr loobumise korral.  

6. Magaziin Orienteering Games (MOG) üldjuhend (ing k Bulletin 1).  

7. Ülevaade toimunud üritustest (EOK täiskogu 24. mail (AP), Balti kohtumine 18. mail Ignalinas 

(MV), spordiorganisatsioonide turundushommik 15. mail Tallinnas (MK), 

Ratsaorienteerumise võistlustest osavõtu kogemus (U-L T), MSL töötuba 22. mail (SS, MV),  

8. EOLi arengukava 2018-2030 analüüs 

9. EOLi tegevuskava 2024-2025 koostamise plaanimine. 

10. Muud teemad  

• EOK spordijuhtide leadership-kompetentside arenguprogrammi "Spordijuht 2.0". 

Kandideerimine kestab kuni 10. juunini. 

 

1. Eelmise koosoleku (06.05.2024) protokoll vaadati üle ning selles olnud ülesanded olid valdavalt 

õigeaegselt tehtud ja/või tulid arutamisele koosoleku teistes päevakorrapunktides. Meediatoimkond 

ei olnud plaanitud ajal (12.-16.mai) TV-ülekande teemalist koosolekut ajapuudusel teinud, kuid leppis 

kokku uue koosoleku aja (25. juuni kell 19).  

 

2. Eesti MV 2025: puuduvad korraldajad. MV tutvustas järelkonkursi seisu: uusi taotlusi ei tulnud, 

ainult Magaziinimängude (MOG) osas andis Mait Tõnisson teada eelläbirääkimiste tulemustest ning 

lähiajal on oodata taotluse esitamist.  



Täiendused: M. Tõnisson teatas, et RSK Jõhvikaga koostöös MOGi korraldamine lükkub 2025. aastalt 

2026. aastasse. MOG2025 korraldamise vastu tunnevad huvi OK Võru ja OK JOKA.  

Puudu on Eesti MV öisel tavarajal 2025 korraldajad ning RO ja SO Eesti MV korraldajad.  

RK tutvustas SO toimkonna tehtud tööd SO Eesti MV korraldajate otsimisel ja kolmeaastase tsükli 

kokkuleppimise plaanist.  

 
Ülesanne:  kokku tuleb leppida, millal kinnitame VoKo otsusega Eesti MV ja EOLV 2025.a 
kalenderplaani ehk kas ja millal lõpetada puuduvate korraldajate otsimine.  
Jätta teema järgmise koosoleku kavasse.  

3. Toimkondade tegevuskavad ja tegevus 

Otsustati, et toimkondade koosolekute protokollid pannakse EOLi kodulehele. Toimkondade 

tegevuskavad (põhilised tegevussuunad) on lühidalt kokkuvõetuna juba nähtavad juhatuse otsuses.  

Oma tegevusest andis lühiülevaate IT toimkond: põhirõhk praegu tulemuste kuvamise 
korrastamisega EOLi lehel. Teateprotokollid hakkavad korrektseks saama. MZ tunnistas, et talle 
on jäänud ebaselgeks, kas EOLi veebilehe arendaja probleemiks on aja- või pädevuse puudus.  

Ülesanne:  Toimkondade juhid saadavad koosolekute protokollid MV-le. MV edastab protokollid 
Annika Rihmale veebi ülespanekuks ning arhiveerib EOLi dokumentide kaustas.  

4. Ülevaade võimalikest uutest EOLi toetajatest, koostöö võimalused. 

Olulisi arenguid pole. KPG Kaubandusega ei ole veel jõudnud Aigar ja Sixten suhelda, kuid see 
on lähiajal plaanis. 

RK andis teada, et käis koos sportlastega SO toetajate (Sportland, Skiwax) juures.  

5. Koondise rahastamise alused, omavastutuse, -osaluse määr loobumise korral.  

Seoses OJ MKdele (SUI, ITA) kahe registreerinud sportlase liiga hilise äraütlemisega kerkis 
küsimus juba makstud tagastamatute osalus- jm tasude omavastutuse määrast. Hetkel 
dokumentides sellist olukorda kirjeldatud pole, kuid näib, et vajadus vastava sätte kohta on 
olemas.  

Ülesanne:  MV vaatab üle koondise rahastamise dokumendid ja teeb vastava 
muutmisettepaneku.  

6. Magaziin Orienteering Games (MOG) üldjuhend (ing k Bulletin 1). 

MV tutvustas dokumenti. Leiti, et üldjuhendi peavad kinnitama EOLi nõustaja ja IOFi volinik 
(WRE), ning seejärel tuleb dokument esitada kinnitamiseks volinike kogule.  

Pärast koosolekut arutati e-mailide teel  sobivate võistlusklasside valikut põhiklassides (MN21 E, 
A, AL, B, C). MK soovitas järgmistel aastatel taotleda mõlematele võistluspäevadele WRE 
staatus, et tõsta võistluse atraktiivsust ja konkurentsi. 

 

 



Ülesanne:  MV viimistleb üldjuhendi (ja ingliskeelse Bulletin 1), kooskõlastab nõustaja ja IOFi 
volinikuga ning esitab volinike kogule.  (Volinike kogu 18.06.2024 otsus 52: Kinnitada 3. Magaziin 
Orienteering Games üldjuhend) 

 

7. Ülevaade toimunud üritustest. 

Ratsa- ja rakendorienteerumine 

ULT andis ülevaate oma vaatluskogemusest ratsaorienteerumise võistlustel aprilli lõpus Muhus: 
ala on põneva väljundi ja perspektiiviga. ULT võrdles, kui palju sisaldab ratsaorienteerumine 
orienteerumiselementi ja kui palju muid, sh tehnilisi ratsutamisoskusi, millised nõuded erinevad 
tavapärasest orienteerumisest . Kokkuvõte: erinevus üpris väike. Ratsaorienteerumine on pigem 
OJ, mitte RO või SO. Rogainiga sarnasust vaid niipalju, et harrastavad ka valikorienteerumist. 
Võistlus kaheste tiimidega (ohutuse tõttu). Liikumine kohmakam kui OJ, maastiku täpne 
läbitavuse kajastamine on väga oluline, sj ka risu raiesmikul (jooksjad saavad raierisuga 
hakkama, aga hobused mitte.) Seetõttu kaartide täpsus väga oluline. Siiski liiguvad 
ratsaorienteerujad kõikjal maastikul kui võimalik. Osavamad ratsanikud teevad ka hüppeid üle 
kiviaedade jne. Piiravad tegurid: kus suurem oht hobust vigastada, kadakavõsa. Ala nägi 
atraktiivne  välja, oli sportlikku elementi. Kaart oli antud võistlusel tagasihoidliku kvaliteediga, aga 
KPd oli võimalik kenasti leida.  

Peamine eestvõtja selgitas, et pöördumine EOLi poole oli pigem abi küsimine ala arendamiseks. 
Ratsaorienteerujad on pisut eraldiseisev seltskond. Sestap esialgu vaja koolitust. ULT lubas 
augusti algul teha neile koolituse. Soovitas neil astuda tavaklubina EOLi liikmeks.  

Kaardid: pigem sobib OJ kaart.  1:10 000. Hea maastik selle ala jaoks on selline, kus on sobiv 
hobusega liikuda.  

SS: Jah, meie sõnum: tulge liikmeks, oma liikmetega tegeleme.  

ULT: Püüan augustis selgitada, kui palju on motivatsiooni üle-eestiliselt tegeleda. Sügisesel 
üldkogul veel ei saa otsust vastu võtta, äkki järgmisel kevadel.  

ULT püüab leida ka volinike kogu liikmete jt huviliste baasil loodavasse ratsaorienteerumise 
teemaga tegelevasse huvigruppi liikmeid.  

MZ lubas ala ära proovida, kuna on tegelenud ratsutamisega ja oskab kolme allüüri. 

EOK turundushommik 

MK esitas  koosoleku eel 15. mail toimunud EOK turundushommiku märkmed. Fail on salvestatud 
VoKo püsidokumentide kausta.  

Balti orienteerumisliitude juhtide kohtumine 

MV esitas  koosoleku eel 18. mail Balti MV ajal toimunud Balti kohtumise protokolli. Küsimusi ei 
olnud.  

 

Teisi teemasid ajapuuduse tõttu ei käsitletud.  

Järgmine koosolek toimub esmaspäeval 29. juulil kell 19.00.  


